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Abstract 

The mass extinction that occurred at the end of the Permian Period approximately 251 Mya is widely accepted as the most devastating extinction event in Earth’s history. An estimated 75-90% of global diversity from both marine and terrestrial realms disappeared synchronously within at most one million and perhaps as little as 100,000 years. To date, most research has focused on the marine record and it is only recently that a few fully preserved terrestrial Permo-Triassic boundary sequences have been discovered. The main Karoo Basin of South Africa hosts several well-preserved non-marine Permo-Triassic boundary sequences that have been the focus of intensive research into the nature of the extinction and its possible causes. This study uses sedimentological and biostratigraphic data from boundary sequences near Bethulie in the southern Karoo Basin to make assumptions about the rates and timing of recovery of the terrestrial fauna in this portion of the southern Gondwana after the extinction event. The biostratigraphic data gathered from277 in situ vertebrate fossils allows us to define more accurately the temporal ranges of several taxa. These data also confirm a more precise extinction rate in this part of the basin of 54% of latest Permian vertebrate taxa, followed by the onset of the relatively rapid recovery, within an estimated 40-50 thousand years (based on the calculation of floodplain aggradation rates and compaction ratios) that included the origination of the least 12 new vertebrate taxa from amongst the survivors.
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РЕЗЮМЕ

Массовая гибель позвоночных, произошедшая 251 млн лет назад, в позднепермский период, считается самым разрушительным событием для животного мира, из когда-либо случавшихся на Земле. От 75 до 90 % глобального разнообразия всех представителей морской и земной фаун исчезло за короткий срок примерно в 1 100 000 лет. На сегодняшний день работа большинства исследователей сосредоточена на изучении морских отложений. Возможность наиболее полно изучить отложения земной фауны появилась недавно и связана с открытием нескольких местонахождений пермо-триасовых пограничных отложений. Некоторые из них расположены в бассейне Карру, Южная Африка. Высокая степень сохранности останков помогла учёным сфокусироваться на выявлении природы и причин массового вымирания. В статье приводятся биостратиграфические и седиментные данные, полученные во время раскопок пограничных отложений близ Бетули, расположенного в южном районе бассейна Карру. На основе этих данных авторы статьи смогли сделать предположения о скорости и масштабах регенерации численности представителей земной фауны в этой части юга Гондваны. Биостратиграфические данные, собранные на раскопках позвоночных на месте захоронения 277 позволяют нам более точно определить временные рамки некоторых рангов таксонов. Также эти данные, основанные на суммировании показателей баланса  пойменных наносов, подтверждают предположение о том, что в этой части бассейна вымерло около 54 % таксонов позвоночных Поздней Перми и достаточно быстро произошло их восстановление. По оценкам экспертов, за 40-50 тысяч лет от сохранившихся таксонов произошло не менее 12 новых таксонов позвоночных.
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